
Rohelise kooli liikmete koosoleku protokoll nr 3 

Koosoleku toimumise koht ja aeg: Harku Lasteaed, 28.11.2023 9.30-10.30 

Koosoleku läbiviija: Marika Sandrak 

Protokollija: Riina Õunmaa 

 

Teema Arutelu käik Kokkulepped, otsus Vastutaja 

1. Rohelise kooli 

tegevuskava 

Tegevuskavva jäävad elurikkus, prügiteema, tervis ja 

toit ja kuna „Kliimamuutused ja energia“ on veel 

õpetajate arvates raske teema, siis otsustasime võtta 

teemaks „Vesi, meri, rannik“. Kaks rühma on juba sel 

aastal võtnud endale projektides käsitlemiseks mere 

teema ja kivide teema, siis on mõistlik jääda  antud 

teema juurde. Jäätmetekke vähendamise nädalal 

käisid koolieelikud õppekäigul Eesti 

Pandipakendikeskuses. 

 

Kui veel on mõtteid, siis tegevuskava 

on draivis veel mõnda aega avatud. 

Rohelise Kooli  tegevuste kirjeldused 

ja pildid laeme oma rühma meili 

Google fotode alla. Iga rühm teeb 

endale Rohelise Kooli kausta ja jagab 

seda Marika Sandrakuga. Kaustas 

olevate piltide juures peab olema 

tegevuse kirjeldus. 

M. Sandrak 

2. Tagasiside 

keskonnahariduse 

konverentsilt 25.-

26.10.23 

Marika tähelepanekud konverentsilt: 

Tänapäeva paljudel noortel on kliima pärast mure. 

Juhtivatel kohtadel on juba päris palju noori inimesi, 

vast hakkab keskkonnahariduse teemad noorte seas 

populaarsemaks muutuma. Esinejateks olid 

professorid, teadlased. Toodi välja näiteks, et 

paduvihmad ja temperatuuri tõus on inimtekkelised, 

aga tormid ja tuisud mitte. Mis me teha saame: tuleb 

hakkama saada ja kohaneda.  

Keskkonnahariduse teemad on lasteaedade 

õppekavades paremini lõimitud kui koolide omades. 

 

Keskkonnaharidus.ee lehelt leiab neid 

ettekandeid. 

M. Sandrak 



3. „Aias sadas saia“ 

õppematerjali 

tutvustus 

Õppematerjal käsitleb õpilastega õppeaias tehtavaid 

tegevusi. 

Materjali saab alla laadida Rohelise 

kooli lehelt. 

M. Sandrak 

4. Veebiseminari 

„Ringmajandus ja 

taaskord 

pakendijäätmetest“ 

tagasiside 

Jäätmetekke vähendamise seminar. Rääkis 

pakendiringluses töötav inimene pakendite 

sorteerimisest. Põhirõhk jäätmete teemal on see, et 

saaks eraldatud biojääde olmejäätmest. Pakendite 

osas julgustati sorteerima, isegi neid pakendeid mis ei 

lähe ringlusse, sest sorteerimisliinid ajas arenevad ja 

neid on ikkagi võimalik kasutada. Pakendeid ei pea 

liiga palju pesema, lihtsalt ei tohi olla toitu sees.  

Pakenditest toodetakse juba erinevaid 

ehitusmaterjale. 

Tutvustati taskutark.ee lehelt alla laetavat raamatut 

„Ellen, Eik ja taaskasutus“. Eestis ainulaadne 

materjal. Sealt saab prügi- ja taaskasutuse teemalisi 

interaktiivseid mänge alla laadida. 

Räägiti, kuidas elada pakendivabalt. Kõige tähtsam 

on vältida pakendite kasutamist.  

Tartu Loodusmaja lehel on hästi palju sellekohast 

infot. 

Laadida rühmades alla materjal 

„Ellen, Eik ja taaskasutus“ ning võtta 

häid mõtteid kasutusele. 

M. Randla 

E. Sabul 

5. Muud teemad Kuidas olete rahul oma rühmade prügi 

sorteerimisega? 

Üldiselt ollakse rahul, aga apsakaid tuleb. 

Liikmetel jälgida veel enam oma 

rühmades prügimajandust ja vajadusel 

teha selgitustööd või meelde tuletada, 

kuhu miski prügi/jäätmed pannakse. 

 

6. Hommikupuder Hommikuputru jääb rühmades liiga palju üle.  Viige koju, pakkuge vanematele. 

Biojäätmete kotti panna tõesti 

viimasel võimalusel. 

 

 


